O‘ZBEKISTON RESPUBLIKASI OLIY TA’LIM, FAN VA INNOVATSIYALAR VAZIRLIGI

ALISHER NAVOIY NOMIDAGI TOSHKENT DAVLAT O‘ZBEK TILI VA ADABIYOTI UNIVERSITETI
“Behbudiy va Turkiston jadid adabiyoti takomili” mavzuidagi xalqaro ilmiy-amaliy konferensiya 

AXBOROT XATI
1. O‘zbekiston Respublikasi Prezidentining 2016-yil 13-maydagi PF-4797-son “Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti faoliyatini tashkil etish to‘g‘risida”gi Farmoni, 2017-yil 12-yanvardagi “Kitob mahsulotlarini chop etish va tarqatish tizimini rivojlantirish,  kitob mutolaasi va madaniyatini oshirish hamda targ‘ibot qilish bo‘yicha komissiya tuzish  to‘g‘risida”gi Farmoyishi, 2017-yil 24-maydagi “Qadimiy yozma manbalarni saqlash, tadqiq va targ‘ib qilish tizimini yanada takomillashtirsh chora-tadbirlari to‘g‘risida”gi qaroriga muvofiq jadid adabiyotining yrik vakili Mahmudxo‘ja Behbudiy, jadid adabiyotining janr imkoniyatlari, manbalari, adabiyot tarixida tutgan o‘rni, o‘ziga xos xususiyatlari, Mahmudxo‘ja Behbudiyning adabiy merosi kabi masalalarni tadqiq etish tamoyillarini belgilab olish maqsadida 2025-yil 12-noyabr kuni Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti “O‘zbek adabiyoti tarixi va matnshunoslik” kafedrasi tomonidan “Behbudiy va Turkiston jadid adabiyoti takomili” mavzuidagi xalqaro ilmiy-nazariy anjuman o‘tkazilishi rejalashtirilgan.
Ilmiy-nazariy anjumanning maqsadi milliy ma’rifat, ma’naviyatimiz ildizlari, falsafiy tafakkur kengliklari, taxayyul yuksakliklarimizga yanada teranroq kirib borish, Mahbudxo‘ja Behbudiy ijodiy merosining jadid adabiyoti davri o‘zbek adabiyoti tarixida tutgan o‘rni va bugungi kundagi umumbashariy, umumestetik mohiyatini ko‘rsatishdan iborat. 

Konferensiya jarayonida yechimi kutilayotgan nazariy muammolar va ilmiy vazifalar:

· O‘zbek adabiyoti tarixida  jadid adabiyoti davrining o‘ziga xos xususiyatlari va davr adabiy
 jarayonining ilmiy-nazariy asoslarini belgilash;

· Mahmudxo‘ja Behbudiyning ilmiy merosini jadid adabiyotshunosligi kontekstida tahlil qilish;
· Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodining jadid adabiyotidagi o‘rni beligilash;
· Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodi va zamonaviy ta’lim masalalarining yangicha yo‘nalishlarini ishlab chiqish;
· Adabiy ta’sir, adabiyotshunoslik va san’at uzviyligi asosida jadid adabiyotining janr imkoniyatlarini belgilab berish;
· Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodi va tilshunoslik masalalarini tadqiq etish;

· Mahmudxo‘ja Behbudiy asarlarini xorijiy tillarga tarjima qilish, ta’lim tizimida Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodini o‘qitish: uslubiy-metodik masalalarning ilmiy- nazariy asoslarini ishlab chiqish.

Anjuman sho‘balari:

· Jadid adabiyotining o‘ziga xos xususiyatlari;

-Adabiy ta’sir, adabiyotshunoslik va san’at;

· Mahmudxo‘ja Behbudiy adabiy merosining janr va poetik xususiyatlari;

· Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodining o‘rganilishi;
· ta’lim tizimida Mahmudxo‘ja Behbudiy ijodini o‘qitish: uslubiy-metodik masalalar.

· Mahmudxo‘ja Behbudiy asarlarini xorijiy tillarga tarjima qilish masalalari;

· Mahbudxo‘ja Behbudiy ijodi va tilshunoslik.

Maqolaga qo‘yiladigan talablar:

I. Ilmiy talablar:

1. Maqolada ilmiy dalillar to‘g‘ri ko‘rsatilishi, manbalar aniq qayd etilishi kerak.

2. Maqola-tadqiqot aniq ilmiy sistemani namoyon etishi: muqaddima, asosiy mulohazalar va yakuniy xulosadan iborat kompozitsion tuzilishga ega bo‘lishi maqsadga muvofiq.

3. Maqola konferensiya oldiga qo‘yilgan ilmiy vazifalar, nazariy muammolarga muvofiq kelishi, unda adabiyot tarixi, matnshunoslik, mumtoz poetikaning fundamental masalalari talqin qilinishi lozim. 

4. Tadqiqot markazida adabiyot tarixi muammosi turishi, muqoyasa jarayonlari yangi va salmoqli ilmiy nazariyalar doirasida amalga oshirilishi talab etiladi.

II. Texnik talablar:
1. Taqdim etilgan maqolalar tahrir hay’ati tomonidan ko‘rib chiqilib, ilmiy saviyasi qoniqarsiz baholansa yoxud anjuman tematikasiga mos kelmasa to‘plamga kiritilmaydi.

2. Konferensiya tashkiliy qo‘mitasiga kelib tushgan maqolalar antiplagiat elektron tizimida tekshiriladi, originallik darajasi past bo‘lgan ishlar nashrga tavsiya etilmaydi.

3. Xalqaro konferensiya tashkiliy qo‘mitasi ko‘rsatilgan talablarga javob bermaydigan, tahrir hay’ati nashrga tavsiya etmagan, iqtibos keltirmasdan turli manbalardan ko‘chirib olingan maqolalarni chop etish hamda mualliflarga qaytarish majburiyatini olmaydi.

4. Maqolalar o‘zbek, rus, ingliz, nemis, fransuz, arab, fors va barcha qardosh turkiy tillarda qabul qilinadi;

5. Maqolalarning umumiy hajmi 5-8 sahifani tashkil qilishi kerak;

6. Matn formati: Word, MS, shrift Times New Roman (14); maqola matni A4 o‘lchovida yuqoridan, pastdan, chapdan va o‘ngdan 2 sm joy qoldirilib; 1,5 intervalda rasmiylashtiriladi;

7. Mavzuning nomi matnning tepa qismida katta harflar bilan qoraytirilib, satr o‘rtasiga avtomatik tarzda keltirilib qo‘yiladi. Keyingi qatorda o‘ng tarafda maqola muallif(lar)ining ismi, familiyasi va otasining ismi, undan keyingi qatorda ilmiy daraja va unvonlari (agar bo‘lsa), ish joyi to‘liq ko‘rsatilishi kerak, telefon raqami va elektron pochta manzili kursiv bilan beriladi. 

8. Annotatsiya va kalit so‘zlar (maqola qaysi tilda yozilishidan qat’iy nazar) ikki tilda – o‘zbek va ingliz tillarida keltiriladi. Annotatsiya hajmi 250 belgidan oshmasligi, kalit so‘zlar esa 5-6 ta so‘zdan kam bo‘lmasligi shart;

9. Matndagi iqtiboslar matn ichida kvadrat qavsga olinib, quyidagicha [1:105] ko‘rinishida yoziladi. Adabiyotlar ro‘yxati alifbo tartibida keltiriladi.  

10. Maqolani saqlashda faylning nomi muallif familiyasi bilan mos kelishi kerak (Masalan, Hamroyeva O._maqola).

11. Maqolalarni 2025-yil 05-noyabrga qadar Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti “O‘zbek adabiyoti tarixi va matnshunoslik” kafedrasiga qog‘oz va elektron shaklda yoki arguvon87@mai.ru elektron manzili, shuningdek, +998977776736 (O.Hamroyeva), +998946979704(O.Tojiboyeva) telefon raqamlariga ochilgan telegram akkauntiga MS Word.doc shakdida yuborish mumkin.

 12. To‘plamga kiritilgan maqolaning har bir sahifasi uchun 20 000 so‘mdan to‘lov qabul qilinadi. 

13. Konferensiya materiallari va sertifikat muallif(lar)ga elektron shaklda yuboriladi. 

Manzil: Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti O‘zbek adabiyoti tarixi va matnshunoslik kafedrasi, 217-xona.
 Telefon: +998977776736 (O.Hamroyeva), +998946979704(O.Tojiboyeva)
МИНИСТЕРСТВО ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ, НАУКИ И ИННОВАЦИЙ РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН

ТАШКЕНТСКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ УЗБЕКСКОГО ЯЗЫКА И ЛИТЕРАТУРЫ ИМЕНИ АЛИШЕРА НАВОИ
Международная научно-теоретическая конференция на тему

“Бехбуди и совершенствование Туркестанской джадидской литературы”

ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

В соответствии с Указом Президента Республики Узбекистан от 13 мая 2016 года №УП-4797 ”Об организации деятельности Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои”, распоряжением  от 12 января 2017 года “О создании комиссии по развитию системы издания и распространения книжной продукции, повышению и пропаганде культуры чтения”, Постановлением №ПП-2995 от 24 мая 2017 года ”О мерах по дальнейшему совершенствованию системы хранения, исследования и пропаганды древних письменных источников”,  с целью определения принципов исследования таких вопросов, как жанровые возможности, источники, роль джадидской литературы в истории литературы, ее специфика, литературное наследие выдающегося представителя джадидской литературы Махмудходжи Бехбуди, 12 ноября 2025 года Кафедра истории узбекской литературы и текстологии Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои планирует проведение международной научно-теоретической конференции “Бехбуди и совершенствование Туркестанской джадидской литературы”. 
Целью конференции является отражение национального просветительства и духовных корней нашего народа, раскрытие широты его философской мысли, более глубокое осмысление духовных высот, отражение роли творческого наследия Махбудходжи Бехбуди в истории узбекской литературы периода джадидизма, его общечеловеческой, общеэстетической значимости в современном контексте.
Теоретические проблемы и научные задачи, решение которых ожидается в ходе конференции:

- определение особенностей периода джадидской литературы в истории узбекской литературы и установление научно-теоретических основ литературного процесса периода;

- анализ научного наследия Махмудходжи Бехбуди в контексте джадидского литературоведения;

- определение места творчества Махмудходжи Бехбуди в джадидской литературе;

- разработка новых направлений по вопросам творчества Махмудходжи Бехбуди и современного образования;

- определение жанровых возможностей джадидской литературы на основе анализа литературного влияния, преемственности литературоведческих традиций и художественного наследия;

- исследование творчества Махмудходжи Бехбуди и лингвистических вопросов;

- перевод произведений Махмудходжи Бехбуди на иностранные языки и преподавание его творчества в системе образования: разработка научно-теоретических основ методических подходов. 

Секции конференции:

- специфика джадидской литературы;

- литературное влияние, литературоведение и искусство;

- жанровые и поэтические особенности литературного наследия Махмудходжи Бехбуди;

- исследование творчества Махмудходжи Бехбуди;

- преподавание творчества Махмудходжи Бехбуди в системе образования: методические вопросы;

- вопросы перевода произведений Махмудходжи Бехбуди на иностранные языки;

- творчество Махмудходжи Бехбуди и лингвистика.
Требования к статье:

I. Научные требования:

1. В статье должны быть достоверно изложены научные факты и четко зафиксированы источники.

2. Целесообразно, чтобы статья-исследование представляла собой четкую научную систему: композиционную структуру, включающую предисловие, основных выводы и заключение.
3. Статья должна соответствовать научным задачам, теоретическим проблемам, поставленным перед конференцией; в ней должны быть проанализированы вопросы истории литературы, текстологии и классической поэтики. 

4. В центре исследования должно быть отражение проблем истории литературы; сопоставительные процессы следует проводить в рамках современных и значимых научных теорий.
II. Технические требования:

1. Представленные статьи рассматриваются редакционной коллегией и не включаются в сборник в случае неудовлетворительной оценки их научного уровня или несоответствия тематике конференции.

2. Статьи, поступающие в оргкомитет конференции, проверяются в электронной системе антиплагиата; работы с низким уровнем оригинальности не рекомендуются к публикации.

3. Оргкомитет международной конференции оставляет за собой право не принимать статьи, оформленные и представленные с отступлениями от установленных требований, не рекомендованные редакционной коллегией к публикации, а также скопированные из различных источников без указания цитирования. Оргкомитет не берет на себя обязательств по возврату работ авторам.

4. Статьи принимаются на узбекском, русском, английском, немецком, французском, арабском, персидском и всех родственных тюркских языках.

5. Общий объем статей должен составлять 5-8 страниц.
6. Формат текста: Word, MS, шрифт Times New Roman (14); текст статьи оформляется в масштабе А4 с отступом 2 см сверху, снизу, слева и справа с интервалом 1,5.
7. Название темы оформляется полужирным шрифтом вверху текста и автоматически переносится в середину строки. Инициалы и фамилия автора(ов) приводятся справа в следующей строке полужирным шрифтом, затем снизу выделяются курсивом - ученая степень, звания (если имеются), место работы (полностью), номер телефона и адрес электронной почты. 

8. Аннотация, ключевые слова (независимо от того, на каком языке написана статья) цитируются на двух языках – узбекском и английском. Размер аннотации не должен превышать 250 символов, ключевые слова - не менее 5-6 слов.

9. Ссылки на источники указываются в квадратных скобках в тексте и оформляются следующим образом [1:105]. Список литературы приводится в алфавитном порядке.  

10. При сохранении статьи имя файла должно совпадать с фамилией автора (например, Хамроева О._статья).

11. Статьи принимаются до 05 ноября 2025 года на Кафедре истории узбекской литературы и текстологии Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои в бумажном и электронном виде (MS Word.doc) или по электронной почте arguvon87@mai.ru, а также через Telegram по следующим номерам: +998977776736 (O.Хамроева), +998946979704 (О.Тожибоева).

12. За каждую страницу статьи, включенную в сборник, принимается оплата от 20 000 сум. 

13. Материалы конференции и сертификат отправляются автору/авторам в электронном виде. 

Адрес: Кафедра истории узбекской литературы и текстологии Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои, ауд.217.

 Телефон: +998977776736 (O.Хамроева), +998946979704 (О.Тожибоева).

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION, SCIENCE AND INNOVATION OF THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN
ALISHER NAVOI TASHKENT STATE UNIVERSITY OF UZBEK LANGUAGE AND LITERATURE
International Scientific and Practical Conference on “Behbudiy and the Development of Jadid Literature in Turkestan”
INFORMATION LETTER
1. In accordance with the Decree of the President of the Republic of Uzbekistan No. PF-4797 dated May 13, 2016, “On the Establishment of Alisher Navoi Tashkent State University of Uzbek Language and Literature”, the Resolution dated January 12, 2017, “On the Establishment of a Commission for the Development of the System of Publishing and Distribution of Book Products, the Promotion of Reading and Reading Culture”, and the Resolution dated May 24, 2017, “On Further Improvement of the System of Preserving, Studying, and Promoting Ancient Written Sources”, the Department of History of Uzbek Literature and Textual Studies at Alisher Navoi Tashkent State University of Uzbek Language and Literature plans to hold an International Scientific-Theoretical Conference on “Behbudiy and the Development of Jadid Literature in Turkestan” on November 12, 2025.

The purpose of the scientific-theoretical conference is to gain a deeper understanding of the roots of our national enlightenment and spirituality, the breadth of philosophical thought, and the heights of imagination, as well as to reveal the place and universal, aesthetic significance of Mahmudkhoja Behbudiy’s creative legacy and the period of Jadid literature in the history of Uzbek literature.

Theoretical Issues and Scientific Objectives Expected to Be Addressed During the Conference:
· Defining the distinctive features of the Jadid literature period in the history of Uzbek literature and determining the scientific-theoretical foundations of the literary process of that era;
· Analyzing the scientific heritage of Mahmudkhoja Behbudiy in the context of Jadid literary studies;
· Defining Mahmudkhoja Behbudiy’s role and significance in Jadid literature;
· Developing new directions for studying Mahmudkhoja Behbudiy’s works in relation to modern education;
· Identifying the genre possibilities of Jadid literature based on the interrelation between literary influence, literary criticism, and art;
· Studying Mahmudkhoja Behbudiy’s works in connection with linguistic issues;
· Translating Mahmudkhoja Behbudiy’s works into foreign languages and developing the scientific-theoretical foundations of methodological approaches for teaching his literary heritage within the education system.
Conference Sections:

· Distinctive Features of Jadid Literature

· Literary Influence, Literary Criticism, and Art

· Genre and Poetic Characteristics of Mahmudkhoja Behbudiy’s Literary Heritage

· Research on Mahmudkhoja Behbudiy’s Creative Works

· Teaching Mahmudkhoja Behbudiy’s Works in the Education System: Methodological and Didactic Issues

· Translation of Mahmudkhoja Behbudiy’s Works into Foreign Languages

· Mahmudkhoja Behbudiy’s Creative Works and Linguistics

ARTICLE REQUIREMENTS
I. Scientific Requirements:
1. The article must present accurate scientific evidence and clearly reference its sources.

2. The research article should demonstrate a coherent scientific structure, consisting of an introduction, main discussion, and conclusion.

3. The article must correspond to the scientific objectives and theoretical issues set forth by the conference and should address fundamental topics of literary history, textual studies, and classical poetics.

4. The research should focus on problems related to the history of literature and apply comparative analysis within the framework of new and substantial scientific theories.

II. Technical Requirements:
1. Submitted articles will be reviewed by the editorial board; works deemed scientifically unsatisfactory or unrelated to the conference topic will not be included in the proceedings.

2. All submissions will be checked via an electronic anti-plagiarism system; works with a low originality score will not be recommended for publication.

3. The Organizing Committee of the International Conference bears no responsibility for publishing articles that do not meet the specified requirements, are not approved by the editorial board, or contain copied material without proper citation.

4. Articles are accepted in Uzbek, Russian, English, German, French, Arabic, Persian, and all Turkic languages.

5. The total length of the article should be 5–8 pages.

6. Text format: MS Word, font Times New Roman (14 pt), paper size A4, margins 2 cm on all sides, line spacing 1.5.

7. The title of the paper should be written in capital letters, bold, and centered. Below the title, the author’s full name, academic degree/title (if any), institution, phone number, and email address (in italics) must be indicated on the right-hand side.

8. An abstract and keywords must be provided in two languages (Uzbek and English) regardless of the main article language. The abstract must not exceed 250 characters, and there should be at least 5–6 keywords.

9. In-text citations must appear in square brackets, e.g., [1:105]. The list of references should be arranged in alphabetical order.

10. The file name must correspond to the author’s surname (e.g., Hamroyeva O._article).

11. Articles should be submitted by November 5, 2025, to the Department of History of Uzbek Literature and Textual Studies, Alisher Navoi Tashkent State University of Uzbek Language and Literature — either in printed and electronic form or sent by email to arguvon87@mai.ru, or via Telegram to +998 97 777 6736 (O. Hamroyeva) or +998 94 697 9704 (O. Tojiboyeva) in MS Word (.doc) format.

12. A publication fee of 20,000 UZS per page is required for each article included in the proceedings.

13. Conference materials and certificates will be sent to the author(s) in electronic form.

Address: Department of History of Uzbek Literature and Textual Studies, Room 217, Alisher Navoi Tashkent State University of Uzbek Language and Literature.


Phone: +998 97 777 6736 (O. Hamroyeva), +998 94 697 9704 (O. Tojiboyeva). 
